
Protokół Nr LVI/23
z Sesji Rady Miejskiej Orzesze

w dniu 29 czerwca 2023r.

LVI Sesji, która odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego Orzesze przewodniczył 
Pan Jan Mach – Przewodniczący Rady Miejskiej Orzesze.

Obrady rozpoczęto 29 czerwca 2023 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 15:51 tego samego 
dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 16 członków – lista obecności stanowi załącznik do protokołu.

Nieobecni Radni:
– Artur Brandys
– Grażyna Bortlik
– Wojciech Dudek
– Damian Kiecka
– Grażyna Matuszczyk

Płyta CD z nagraniem z sesji stanowi załącznik do protokołu.

Na Sesji przyjęto Uchwały Nr LVI/693-703/23.

1. Otwarcie Sesji
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że na sali jest 14 radnych, co 
stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Na protokolanta powołał Marzenę Nowak. 

W skład Komisji Uchwał i Wniosków zaproponował Radnego Damiana Mrowiec oraz 
Radnego Piotra Szola. Jako Przewodniczącego Komisji zaproponował Radnego Piotra Szola.

Głosowano w sprawie:
powołania Komisji Uchwał i Wniosków

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7



Wyniki imienne:
ZA (14) Rajmund Gazda, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan 
Mach, Michał Macioszek, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan 
Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (7) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Krzysztof Giel, Joanna 
Kalus-Grzegorzek, Damian Kiecka, Grażyna Matuszczyk 

2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad
Nie zgłoszono wniosków o zmianę porządku obrad. 

3. Przegłosowanie zgłoszonych i nieuwzględnionych poprawek do protokołu z LV Sesji
Nie zostały zgłoszone żadne poprawki. 

4. Wręczenie statuetek "Orzeszanin Roku" 

Przewodniczący przedstawił, że tytuł „Orzeszanin Roku” przyznawany jest na podstawie 
Uchwały Nr VI/72/19 Rady Miejskiej Orzesze z dnia 28 marca 2019r. Poinformował, że do 
Urzędu Miejskiego Orzesze wpłynęły dwa wnioski o przyznanie tytułu „Orzeszanin Roku 
2022” i Kapituła na posiedzeniu w dniu 24 maja 2023r. postanowiła zgodnie ze złożonymi 
wnioskami nadać ten tytuł zarówno p.Mariuszowi Kaczmarczykowi jak i p.Eugeniuszowi 
Szala. Dopowiedział, że tytuł został przyznany za działalność społeczną i charytatywną na 
rzecz mieszkańców Orzesza. 

Burmistrz Miasta oraz Przewodniczący Rady złożyli p.Mariuszowi Kaczmarczykowi oraz 
p.Eugeniuszowi Szala gratulacje oraz wręczyli dyplom i statuetkę. 

Panowie Mariusz Kaczmarczyk oraz Eugeniusz Szala podziękowali za wyróżnienie i okazane 
zaufanie. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z prac w okresie międzysesyjnym i wolne głosy
Burmistrz poinformował, że sprawozdania z poszczególnych Wydziałów i Referatów zostały 
Radnym dostarczone w formie pisemnej. Przedstawił, że:

• trwa odbiór zabudowanego oświetlenia ulicznego w ciągu ul.Fabrycznej w Orzeszu–
Jaśkowicach,

• na ukończeniu są roboty fundamentowe przy rozbudowie Szkoły Podstawowej Nr 6 w
Orzeszu-Zawiści o dziewięciooddziałowe przedszkole,

• złożono wniosek o pozwolenie na budowę odnośnie zadania rozbudowy Szkoły 
Podstawowej Nr 3 w Orzeszu-Zawadzie,



• zakończono prace przy budowie placu zabaw na działce w centrum miasta, odebrano 
obiekt i przekazano go do użytkowania,

• trwa wykonanie dokumentacji projektowej budowy sieci kanalizacyjnej w Orzeszu-
Jaśkowicach,

• złożono do Programu „EKO REMIZA” dwa wnioski o dofinansowanie dla budynku 
OSP Orzesze oraz OSP Gardawice,

• zakończono prace montażowe drewnianej altany na działce zlokalizowanej w Orzeszu 
przy ul.Kościelnej i odebrano roboty,

• otwarto oferty na wykonanie termomodernizacji dachów w Szkole Podstawowej Nr 7 
w Gardawicach i Nr 9 w Zgoniu.

W związku z pytaniem Burmistrz przedstawił zamierzenia dotyczące zagospodarowania 
terenu w sąsiedztwie placu zabaw. Dodał, że będą czynione starania o pozyskanie 
dofinansowania na zrewitalizowanie tego terenu. 

Przewodniczący przekazał: 

• informację dotyczącą odbytych wyborów na nową kadencję sołtysów i członków rad 
sołeckich,

• życzenia, które wpłynęły od Wiceministra Sprawiedliwości Michała Woś oraz Posła 
na Sejm RP Krzysztofa Gadowskiego z okazji Dnia Samorządu Terytorialnego

W trakcie punktu 5 na posiedzenie przybyła Radna Joanna Kalus-Grzegorzek – 15 osób 
obecnych na sali.

6. Debata nad raportem o stanie gminy

Przewodniczący poinformował, że zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym, burmistrz 
corocznie przedkłada radzie raport o stanie gminy obejmujący podsumowanie działalności w 
roku poprzednim. Dodał, że treść raportu była udostępniona na stronie Biuletynu Informacji 
Publicznej Urzędu Miejskiego Orzesze. Przekazał informację, że nikt z mieszkańców nie 
złożył wniosku o możliwość zabrania głosu w debacie nad raportem o stanie gminy.

Treść Raportu stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

 

Burmistrz przedstawił ważniejsze realizowane w roku 2022 zadania, co zostało zamieszczone 
w załączniku Nr 2 do protokołu.

Wobec braku pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Miasta Orzesze.



Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Miasta Orzesze. 

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6

Wyniki imienne:
ZA (15) Rajmund Gazda, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa 
Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (6) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Krzysztof Giel, Damian 
Kiecka, Grażyna Matuszczyk

7. Absolutorium:

- rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu, sprawozdania finansowego, 
informacji o stanie mienia gminy
Przewodniczący Rady poinformował, że zarówno Komisja Budżetu jak i Komisja Rewizyjna 
pozytywnie zaopiniowały sprawozdanie z wykonania budżetu za 2022 rok wraz z informacją 
o stanie mienia komunalnego oraz sprawozdanie finansowe za 2022 rok Miasta Orzesze.   

Skarbnik Miasta omówiła najważniejsze elementy dotyczące realizacji budżetu za 2022 rok. 
Przedstawiła główne wydatki majątkowe oraz bieżące, a także zadania, które zostały w 2022 
roku zrealizowane. 

- odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej

Przewodniczący odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie Burmistrzowi Miasta 
Orzesze absolutorium z wykonania budżetu za rok 2022 – załącznik Nr 3 do protokołu.

- odczytanie opinii RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu i o wniosku Komisji 
Rewizyjnej w sprawie absolutorium

Przewodniczący odczytał Uchwałę Nr 4200/V/56/2023 z dnia 20 kwietnia 2022r. V Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie opinii o 
przedłożonym przez Burmistrza Miasta Orzesze sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2022 
rok (załącznik Nr 4 do protokołu) oraz Uchwałę Nr 4200/V/79/2023 z dnia 26 maja 2023r. V 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie 
zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Orzesze (załącznik Nr 5 do 
protokołu).



- głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Orzesze za 2022 rok

Wobec braku pytań Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Orzesze za 2022 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6

Wyniki imienne:
ZA (15) Rajmund Gazda, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa 
Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (6) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Krzysztof Giel, Damian 
Kiecka, Grażyna Matuszczyk

- głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 
Miasta za 2022 rok

Wobec braku pytań Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta za 2022 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6

Wyniki imienne:
ZA (15) Rajmund Gazda, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa 
Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (6) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Krzysztof Giel, Damian 
Kiecka, Grażyna Matuszczyk

Przewodniczący w imieniu całej Rady złożył Burmistrzowi gratulacje z okazji uzyskanego 
absolutorium. Podziękował Burmistrzowi oraz pracownikom Urzędu za wkład pracy w całym
2022 roku. 



Burmistrz w imieniu swoim oraz wszystkich pracowników podziękował za udzielone 
absolutorium i okazane zaufanie. Podziękował wszystkim pracownikom Urzędu za 
współpracę. 

8. Uchwały:

a) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Orzesze na lata 2023-2040
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze na 
lata 2023-2040. 

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6

Wyniki imienne:
ZA (15) Rajmund Gazda, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa 
Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (6) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Krzysztof Giel, Damian 
Kiecka, Grażyna Matuszczyk

b) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2023 rok
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2023 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6

Wyniki imienne:
ZA (15) Rajmund Gazda, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, 
Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa 
Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło
NIEOBECNI (6) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Krzysztof Giel, Damian 
Kiecka, Grażyna Matuszczyk

Na posiedzenie przybył Radny Krzysztof Giel – 16 osób obecnych na sali.



c) Podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego
Przewodniczący poinformował, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji po przeanalizowaniu 
złożonej skargi postanowiła o jej przekazaniu do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w 
Gliwicach.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego.

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5

Wyniki imienne:
ZA (16) Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, 
Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Damian Mrowiec, Adam 
Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław 
Wycisło
NIEOBECNI (5) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Damian Kiecka, Grażyna
Matuszczyk

d) Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na 
ławników
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu. Dodał, że podjęcie uchwały rozpoczyna procedurę wyboru ławników na kadencję 
2024-2027.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników.

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5

Wyniki imienne:
ZA (16) Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, 
Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Damian Mrowiec, Adam 
Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław 
Wycisło
NIEOBECNI (5) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Damian Kiecka, Grażyna
Matuszczyk

e) Podjęcie uchwały w sprawie poparcia Petycji Rady Miasta Siemianowic Śląskich 
dotyczącej wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej o podjęcie inicjatywy 
ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustawy z dnia 21 czerwca 2001r. o ochronie praw 
lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie Kodeksu cywilnego
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

                                                                                                                                                



Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej poparcia Petycji Rady Miasta Siemianowic Śląskich dotyczącej 
wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w 
zakresie nowelizacji ustawy z dnia 21 czerwca 2001r. o ochronie praw lokatorów, 
mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie Kodeksu cywilnego. 

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5

Wyniki imienne:
ZA (16) Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, 
Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Damian Mrowiec, Adam 
Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław 
Wycisło
NIEOBECNI (5) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Damian Kiecka, Grażyna
Matuszczyk

f) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na
rzecz spółki Tauron Dystrybucja S.A. dla urządzeń elektroenergetycznych w ul. 
Biedronek w Orzeszu
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na rzecz 
spółki Tauron Dystrybucja S.A. dla urządzeń elektroenergetycznych w ul. Biedronek w 
Orzeszu. 

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5

Wyniki imienne:
ZA (16) Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, 
Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Damian Mrowiec, Adam 
Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław 
Wycisło
NIEOBECNI (5) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Damian Kiecka, Grażyna
Matuszczyk

g) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej 
położonej w rejonie ulic Dworcowej-Gliwickiej
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej 
położonej w rejonie ulic Dworcowej-Gliwickiej. 



Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5

Wyniki imienne:
ZA (16) Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, 
Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Damian Mrowiec, Adam 
Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław 
Wycisło
NIEOBECNI (5) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Damian Kiecka, Grażyna
Matuszczyk

h) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej 
położonej przy ul.Dolnej
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję 
Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej 
położonej przy ul.Dolnej. 

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5

Wyniki imienne:
ZA (15) Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, 
Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Damian Mrowiec, Adam 
Muras, Teresa Potysz, Adam Ratka, Jan Spendel, Piotr Szola, Stanisław Wycisło
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Mateusz Szweda
NIEOBECNI (5) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Damian Kiecka, Grażyna
Matuszczyk

9. Zamknięcie Sesji
W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 
zamknął LVI Sesję Rady Miejskiej Orzesze, dziękując wszystkim za udział w posiedzeniu. 

                                                      Przewodniczący
     Protokołowała Rady Miejskiej

mgr Marzena Nowak                        mgr inż. Jan Mach

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


